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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

Kfn § 154 Dnr 

Presentation av friluftsprojektet Outwest 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Föreningscoach Hanna Erixon och koordinator Sebastian Larsson 
informerar nämnden om friluftsprojektet Outwest. 

Metodutveckling, investering och synliggörande 

Säkerställa att friluftslivet finns tillgängligt för besökare och invånare även i 
framtiden, på ett hållbart sätt.  
Investera och tillgängliggöra vår natur samtidigt som vi skyddar viktiga 
naturvärden 
För att åstadkomma ett hållbart friluftsliv behöver vi få fram metoder för 
samverkan mellan markägare, föreningar, företag och kommunen. Vi 
behöver förbättra dialogen, involvera fler och utveckla friluftslivet 
tillsammans.  
Surf, ridning, stigcykling, vandring, skridsko/löpning samt digital 
plattform. 

Projektet kommer även ha ett tydligt fokus på folkhälsa där vi idag ser ett 
stort behov av naturen som en del i välmående och rekreation. Samtidigt är 
naturen en destination för besökare. Genom att synliggöra det utbud av 
friluftsliv gör vi det mer tillgängligt för både invånare och turister. 
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Kfn § 155 Dnr KFN 2019/0025 

Månadsrapport oktober 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

1. godkänna månadsrapport för oktober 2019.

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Under oktober har nämnden fått 730 tkr i kompensation för beslutade 
medel ur resultatreserven (exklusive simskoleskjutsar). Därmed uppgår 
kultur- och fritidsnämndens budget till 157 902 tkr. 

Nämndens preliminära driftutfall efter oktober månad uppgår till 128 793 
tkr vilket innebär att 82 procent av budgeten är förbrukad. Den generella 
riktpunkten uppgår till 83 procent efter oktober vilket motsvarar 131 058 
tkr. Det ger ett periodresultat motsvarande ett överskott på 2 265 tkr.  
Det är en procentenhet under den generella riktpunkten och en 
procentenhet över föregående års utfall. 

Intäkterna uppgår till 20 945 tkr (89 procent) vilket är långt över den 
generella riktpunkten men samtidigt under föregående års utfall. Som 
nämnts tidigare har flertal bidrag erhållits under året vilket inte var känt 
vid årets början. 

Förvaltningen inväntar också bidragspengar för Outwest-projekt som 
beräknas komma in under slutet av året. Stora intäkter väntas komma in 
under sista delen av året för enheten anläggningar. Prognosen är att 
nämnden får in betydligt mer intäkter än vad som är budgeterat vilken 
samtidig kommer att kompenseras av ökade personal- och 
verksamhetskostnader. 

Bidragskostnaderna uppgår till 12 993 tkr (80 procent förbrukning) vilket 
är i nivå med riktpunkten. Inga anmärkningsvärda avvikelser noteras och 
kostnaderna beräknas hamna kring budget. 
Lokalhyra och fastighetsservice uppgår till 42 865 tkr vilket motsvarar en 
förbrukning på 83 procent. Lokalhyrorna ser ut att bli något lägre än 
budget vilket bland annat beror på mediaförbrukningen (för 2018) haft en 
positiv effekt på 2019 års utfall. Städkostnaderna ser däremot ut att gå 
något över budget. Sammantaget är bedömningen att prognosen för 
lokalhyra och städ ligger i nivå med budget. 

Personalkostnaderna uppgår till 65 150 tkr vilket motsvarar en 
förbrukning på 82 procent. Nämnden har erhållit flera statliga/regional 
bidrag som ej var kända och budgeterade vid årets början. Det gör att 
förvaltningen också kommer ha ökade personalkostnader. Trots ökade 
personalkostnader är prognosen att utfallet hamnar i nivå eller något under 
budget. 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

Övriga utgifter uppgår till 22 976 tkr (86 procent) och ligger något över den 
generella riktpunkten. Även erhållna intäktsbidrag kommer medföra ökade 
kostnader. Troligt är att övriga utgifter kommer hamna något över budget 
vilket i så fall kompenseras av ökade intäkter. 
Kapitalkostnaderna uppgår till 5 754 tkr (84 procent) och en 
budgetavvikelse på 110 tkr kommer inträffa vilket får hanteras inom budget. 

Beslutsunderlag 
Månadsrapport oktober 2019 

Jämställdhetsbedömning 
Inte aktuellt för ärendet. 

Övervägande 
Förvaltningens och dess avdelningar bedömer att inga anmärkningsvärda 
avvikelser kommer att inträffa utifrån lagd budget. Prognosen är därmed 
att nämnden kommer hålla sin budget. 
För investeringsutfallet är prognosen ett överskott på cirka 8 600 tkr, vilket 
bland annat beror på att större delen av bokbussens investeringskostnader 
inträffar först 2020 samt att kostnader för flertal av den konstnärliga 
gestaltningens byggprojekt inte kommer att upparbetas under året. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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Kfn § 156 Dnr KFN 2019/0162 

Minskad uppföljning  

Beslut 
Kultur-och fritidsnämnden beslutar 

1. minska antalet uppföljningsrapporter gentemot nämnden till sex

stycken per år (feb, april, augusti, oktober, november och december)

med start från och med 2020.

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Varbergs kommuns styrmodell har fokus på uppföljning och analys. Varje 

nämnd ansvar för att följa upp den egna verksamhetens grunduppdrag, 

nämndens mål samt fullmäktiges mål samt fullmäktiges prioriterade 

inriktningar.  

Nämnderna rapporter till kommunstyrelsen fem gånger per år: 

månadsrapport efter februari och oktober, tertialrapport efter april, 

delårsrapport efter augusti samt årsredovisning. Omfattningen av 

rapporteringen vid de olika tillfällen skiljer sig, där delårsrapport och 

årsredovisning är de mest omfattande. Alla rapportering sker i kommunens 

beslutsstödsystem Hypergene enligt fastställda faser inför 

rapporteringstillfälle.  

Förvaltningens rapportering till nämnd ska minst ske vid de tillfällen som 

nämnden rapportera till kommunstyrelsen. Utöver detta bestämmer 

nämnden själv frekvens och innehåll av uppföljning inom nämnden.  

Idag rapporterar förvaltningen vid tio tillfällen (ej januari och juni) under 

året till nämnd. Förvaltningen önskar att minska rapportering till sex 

tillfällen per år (februari, april, augusti, oktober, november och december). 

 Anledningen till att förvaltningen vill minska antal rapporttillfällen: 

– har en god kontroll (uppföljningsmodell) över ekonomin, vilket också

bevisats under många år

– öka kvalitén i analysarbetet i samband med de rapporter som tas fram

– den överensstämmer väl med förvaltningens implementering av

tillitsbaserad styrmodell

Om oförutsedda avvikelser skulle noteras under övriga månader kommer 

förvaltningen informera om det på nämnden.  
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Jämställdhetsbedömning 
Jämställdhetsbedömning är ej aktuell i ärendet. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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Kfn § 157 Dnr KFN 2019/0121 

Reinvestering konstgräsplan Veddige IP 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

1. godkänna framtagen behovsanalys avseende reinvestering av konstgräs,
belysning och miljöinsatser på Veddige IP

2. godkänna beräknad kostnad på max 20 tkr för åtgärdsval, vilket
belastar nämndens resultatreserv vid utebliven investering

3. överlämna ärendet till samhällsutvecklingskontoret för genomförande
av åtgärdsval

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Enligt beslutad investeringsprocess inleds ett investeringsbehov genom att 

en behovsanalys upprättas. Detta ligger sedan till grund för stegen – 

åtgärdsval och förstudie. 

2009 byggdes den första konstgräsplanen i Varbergs kommun. Planen 

placerades i Veddige och finansierades av Vägverket som samtidigt gjorde 

en ny vägdragning av riksväg 41 genom tätorten. 

Nu behöver dock konstgräsplanen uppgraderas genom att 

konstgrässystemet byts ut en senare generation, möjligt att återvinna och 

med minskad miljöpåverkan. Behov finns även att göra en LCC bedömning 

för belysningen på planen för att avgöra om halogen ska uppgraderas till 

LED-belysning. 

Beslutsunderlag 
- Behovsanalys reinvestering konstgräs, belysning och miljöinsatser på 

Veddige IP 

- Rapport utredning av konstgräsplaner 

Jämställdhetsbedömning 
Fotbollen är den idrott som lockar flest utövare i Varberg. Med detta 
kommer också stora behov av anläggningar för utförande. Fotbollen är en 
idrott, vars medlemmar i Varberg utgörs av 35 procent flickor och 65 
procent pojkar (Jämställdhetsbokslut 2018).  
Sett till antalet aktivitetstillfällen för fotboll i Varberg så står killarna för 68 
procent av antalet träningstillfällen och tjejerna för 32 procent. Det betyder 
att både könsfördelningen vad gäller andelen medlemmar och 
aktivitetstillfällen faller utanför jämställdhetsspannet. I Veddige BK är det 
70 procent av medlemmarna killar (i bidragsberättigad ålder) och således 
30 procent tjejer, medan killarna står för 74 procent av aktivitetstillfällena. 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

Fotboll är enligt den här definitionen inte en jämställd idrott i varken 
Varberg som helhet eller i Veddige. Det betyder att merparten av de 
resurser som satsas på anläggningar, drift och skötsel som kan hänföras till 
fotbollen tillfaller killar i betydligt högre utsträckning än till tjejer. 

Övervägande 
För att kunna erbjuda en ändamålsenlig konstgräsplan i Veddige som 

täcker upp stor del av kommunområdet nord och nordväst om centrum för 

fotbollsspel under höst, vinter och vår behöver konstgrässystemet bytas ut. 

I nuläget är det svårt att sköta det då många av stråna ligger och då går det 

inte att tillföra rätt mängd av granulat för att få en bra svikt i planen. Det i 

sin tur kan ge idrottsskador på utövarna. Fokus ligger på att minimera 

anläggningens miljöpåverkan och de insatser som krävs görs med fördel vid 

en reinvestering. Bland annat behövs ett slutet dagvattensystem med silar i 

brunnar som fångar upp granulat. Hårdgjord yta för snöupplag, invallning 

av plan mm för att minska avdriften av mikroplaster från anläggningen. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Kommunstyrelsen, 

samhällsutvecklingskontoret 
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Kfn § 158 Dnr KFN 2014/0010 

Slutrapport - Ankarvallen omklädningsbyggnad, 
objekt 34602 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

1. godkänna slutrapport för genomfört projekt

2. överlämna nämndens beslut till kommunstyrelsen för godkännande och
slutlig hantering enligt fastighetsinvesteringsprocessen

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Enligt Varbergs kommuns nu gällande fastighetsinvesteringsprocess ska 

genomförda projekt, inom ett år efter att investeringen tagits i drift, 

slutredovisas till ansvarig nämnd, kommunstyrelse eller till fullmäktige 

samt delges ekonomikontoret. Kommunfullmäktige ska ange vid sitt 

antagande av investeringsbudget, om var slutredovisning ska ske, dvs till 

vilken instans. Ekonomisk slutredovisning ska alltid ske till den politiska 

instans som är ansvarig för genomförandet. Slutredovisningen ska beskriva 

investeringens måluppfyllelse enligt förstudie och projektdirektiv, huruvida 

det framställda behovet har uppfyllts samt beskrivning av genomförandet 

och eventuella avvikelser.  

Kultur och fritidsnämnden har den 23 mars 2016 beslutat att godkänna 

förstudierapport framtagen av samhällsutvecklingskontoret och föreslå 

kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige besluta om medel för 

byggnation av ny omklädningsbyggnad på Ankarvallen i Träslövsläge.  

Den 15 november 2016 fattade kommunfullmäktige beslut om 

investeringsram för objektet med 27 000 tkr och med genomförande 2017 - 

2018. Utöver detta finns en investeringsram på 750 tkr för inventarier till 

anläggningen. 

Definierade effektmål: 

- Ändamålsenlig anläggning för skola och föreningsliv som ger goda 

förutsättningar att kunna bedriva verksamhet i. 

- Tillgänglig anläggning som möter behov från skola och föreningsliv. 

- Framtidsförberedd byggnad som klarar framtida utveckling och 

expansion. 
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Beslutsunderlag 
Slutrapport från samhällsutvecklingskontoret för objekt 34602, 

ny omklädningsbyggnad på Ankarvallen. 

Bilaga beräkning slutlig komponentindelning 

Övervägande 
Kultur- och fritidsnämnden har beställt ett uppdrag hos kommunstyrelsen 

att göra en förstudie, kostnadsberäkna investeringsbehov och genomföra 

ovan beskrivna projekt. Förvaltningen har varit delaktig i processen. 

Projektet som nu slutredovisas har driftsöverlämnats till förvaltningen. 

Effektmålen har väl uppfyllts. Gällande måluppfyllnad för samarbete och 

delaktighet som mäts enligt NKI så har ingen representant från kultur- och 

fritidsförvaltningen fått delta i undersökningen. Som medskick är att 

processen kring detta kvalitets-säkras och enkät når ut till samtliga inom 

projektorganisationen.  

Som erfarenhetsåterföring kan anges att det är viktigt att än tydligare i 

framtida förstudierapporter mer detaljerat beskriva vilka funktioner 

omkringliggande mark ska ha efter avetablering så inte onödiga 

diskussioner uppstår och viktiga funktioner inte längre finns för skola och 

föreningsliv. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Kommunstyrelsen 

Anna-Karin Kvarnemar, 

samhällsutvecklingskontoret 

Malin Ung, ekonomikontoret 
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Kfn § 159 

Kultur- och fritidsnämndens investeringar 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

1. godkänna redovisning av kultur- och fritidsnämndens investeringar och
lägga den till handlingarna.

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Lokalstrateg Mia Svedjeblad informerar: 
- Ny bad- och simanläggning, Håsten – löper på enligt plan. 
- Sjöaremossens omklädningsbyggnad – Byggnaden är klar och invigning 

var den 17 november. 
- Lokalanpassning Kyrkskolan – startmöte var den 1 november. 
- Aktivitetspark för skate – avvaktar uppstart av förstudie. 
- Arenakrav Påskbergsvallen – förstudie pågår och presenteras 6 

december. 
- Konstgräsplan med utökad omklädning – avvaktar uppstart av förstudie. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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Kfn § 160 Dnr KFN 2019/0030 

Simskoleskjutsar sommaren 2019 - uttag ur 
resultatreserven 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämndens beslutar 

1. minska uttaget ur resultatreserven från tidigare beslutat 410 000 kr till
83 000 kr.

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Simskoleskjuts med buss till sommarsimskolor infördes i Varbergs 

kommun på 1970-talet. Detta erbjuds från det år barn fyller sex år och som 

är boende utanför Varbergs centralort. 

Då det i samband med 2019 års sommarsimskola endast var möjligt att 

anordna simskoleskjuts till Veddige simhall uppskattades ökade kostnader 

som följd om cirka 410 000 kr. 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag Simskoleskjutsar sommaren 2019. 

Protokollsutdrag KFN 2019-03-27, § 45. 

Jämställdhetsbedömning 
Jämställdhetsbedömning är ej aktuell i ärendet. 

Övervägande 
De uppskattade ökade kostnaderna om 410 000 kr för årets 

sommarsimkoleskjutsar uppkom endast till ökade kostnader om 83 000 kr. 

Detta gör att uttaget från kultur- och fritidsnämndens resultatreserv kan 

minskas med 327 000 kr, från 410 000 kr till 83 000 kr. 

Anledningen till att de ökade kostnaderna blev så mycket lägre är: 

- Av totalt erbjudna 810 simskoleplatser valde endast 25 procent av 

barnen att åka med bussar. 

- Den nya E-tjänsten som introducerades inför sommarens simskola 

klarade att koppla barnens simkunnighet till avresa från olika 

hållplatserna vilket innebar att den extra simlärarresursen som 

planerades behövde inte utnyttjas. 

- Utfallet av upphandlingen för simskoleskjutsar 2019 innebär lägre 

kostnader än vad som tidigare uppskattats. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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Kfn § 161 Dnr KFN 2019/0163 

Simskoleskjutsar 2020 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

1. bordlägga ärendet till nämndens sammanträde i december 2019.

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Simskoleskjuts med buss till sommarsimskolor infördes i Varbergs 

kommun på 1970-talet. Detta har erbjudits barn från det år de fyller sex år 

och som är boende utanför Varbergs centralort. 

I samband med sommarsimskola 2019 ändrades detta till att även erbjudas 

barn boende i centralorten.   

Då Håstens simhall inte längre kan erbjuda simundervisning är det endast 

simundervisning i Veddige simhall samt på Simstadion. Från och med 2019 

erbjuds endast simskoleskjuts till Veddige simhall.  

De tidigare simskoleskjutsarna till Simstadion är av säkerhetsskäl inte 

längre möjliga.  

Sommarsimskola med simskoleskjuts erbjöds 2019 under två perioder: 

Vecka 25–27 alt vecka 28–30. Ytterligare en period erbjöds på Simstadion 

vecka 31–33. 

Beslutsunderlag 
Beslutsförslag Simskoleskjutsar sommaren 2019  

Beslutsförslag Simskoleskjutsar sommaren 2019 – resultatreserven 

Förteckning över aktuella hållplatser 2019. 

Jämställdhetsbedömning 
Jämställdhetsbedömning är ej aktuell i ärendet. 

Övervägande 
En utvärdering av simskoleverksamheten 2019 visar att intresset för 

simundervisning är högst på Simstadion och då framför allt under den 

första perioden vecka 25–27. 

Under denna period nyttjades 96 procent av de erbjudna platserna. Under 

de två övriga perioderna som erbjöds, vecka 28–30 samt vecka 31–33 

nyttjades strax under 70 procent av platserna. 
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Även i Veddige var intresset högst period 1. Antalet simskoleplatser som 

erbjöds i Veddige var 810 stycken samtliga möjliga att samordna med 

simskoleskjuts. 

Under denna period nyttjades 86 procent av de erbjudna platserna. Under 

period 2 bokades 28 procent av platserna i Veddige. Endast 25 procent av 

dessa platser användes av barn som åkt med simskoleskjuts. 

Inför sommarsimskolan 2019 uppskattades att en kostnadsökning om cirka 

410 000 kr skulle uppstå på grund av de förändrade omständigheterna som 

rådde i och med att Håstens simhall ej längre finns och verksamheten är 

evakuerad till Veddige simhall.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

Kfn § 162 Dnr KFN 2018/0021 

Granskningsyttrande över förslag till detaljplan 
för Torpa-Kärra 15:9 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

1. tillstyrka förslaget på ny detaljplan för del av Torpa-Kärra 15:9.

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Planområdet utgör en del av Torpa - Kärra 15:9 i Kärradal, cirka 7 kilometer 
norr om Varberg. Marken är privatägd och arrenderas av Caravan Club som 
bedriver campingverksamhet för husvagnar och husbilar.  

Området består av en öppen slätt och gränsar i öster till en bullervall och 
Västkustbanan (järnväg), i väster den egna campingverksamheten och 
bostadsbebyggelse, i söder Kärradals camping och norr öppen 
jordbruksmark. Detaljplanens syfte är att utveckla campingverksamheten 
och stärka det rörliga friluftslivet. Syftet är dessutom att genomföra en 
omstrukturering inom området så att servicebyggnader, lekytor med mera 
får en bättre placering i förhållande både till de nya ytorna, men också i 
relation till närboende.  

Förslaget innebär att campingområdet utökas norrut och åt öster med cirka 
3 hektar. Planförslaget gör det möjligt att anlägga ställplatser för de större 
campingfordon som nu är vanliga, även vintertid, samt tillskapar byggrätt 
för övernattningsstugor i norra kanten som ger en tilltalande gestaltning 
mot omgivningen. 

Hallandskusten hör till de områden som, med hänsyn till natur- och 
kulturvärden, klassas som riksintresse enligt 4 kapitlet. miljöbalken. 
Balgöarkipelagen, som ligger utanför Kärradal, är särskilt utpekad som 
riksintresse. Arkipelagen är del av kustavsnitt med skärgård som präglas av 
ganska flacka, betade öar. Området innehåller utsiktspunkter och 
omväxlande natur och är mycket värdefullt för båtsport, bad, fritidsfiske, 
strövstigar och cykelleder. 

Beslutsunderlag 
Plan- och genomförandebeskrivning: Detaljplan för del av Torpa-Kärra 

15:9, granskningshandling, 2019-10-24. Varbergs kommun. 

Samrådsredogörelse: Detaljplan för del av Torpa-Kärra 15:9, 2019-10-10. 

Varbergs kommun. 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

Jämställdhetsbedömning 
Ingen jämställdhetsbedömning anses nödvändig för det här ärendet. 

Övervägande 
Inom området finns inga kända fornlämningar, och inga kulturvärden 
påverkas negativt av planförslagets genomförande.  

Strandskyddet upphävs, detta är möjligt eftersom området är ianspråktaget 
på ett sätt som gör att det saknar betydelse för strandskyddets syften. Den 
aktuella ytan är delvis planlagd för camping eller används av campingens 
gäster för aktiviteter. Idag nås inte strandlinjen från planområdet. 
Upphävandet medför heller ingen väsentlig förändring av livsvillkoren för 
djur- och växtlivet.  

Planområdet ligger i utkanten av det utpekade riksintresset (Balgöfjorden) 
och påverkar inte de omnämnda värdena. Utvidgningen av planområdet 
görs i syfte att främja friluftslivet på mark som redan är exploaterad och 
som inte är intressant för det rörliga friluftslivet. 

Planförslaget hindrar inte allmänhetens tillgång till områdets natur- och 

kulturvärden. Ett genomförande medför tvärtom en ökad möjlighet att 

tillfälligt övernatta och besöka kustområdet. 

I samrådsskedet (kvartal 1, 2018) tillstyrkte kultur- och fritidsnämnden 
förslaget på ny detaljplan för Torpa-Kärra. Då gjorda justeringar av 
planförslaget inte medfört några förändringar som berör nämndens tidigare 
överväganden negativt, är en förändring av nämndens beslut inte 
nödvändigt. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Byggnadsnämnden 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

Kfn § 163 Dnr KFN 2019/0157 

Samrådsyttrande över förslag till detaljplan för 
Vallgången 13, Varbergs kommun 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

1. tillstyrka förslaget till detaljplan för Vallgången 13.

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Detaljplanens syfte är att möjliggöra för hotellverksamhet inom fastigheten, 

en utveckling av befintlig hotell- och restaurangverksamhet som är belägen 

på andra sidan Krabbes väg. Planområdet utgörs idag av en villatomt med 

en villa i 1,5 våning med sadeltak. I västra delen av fastigheten finns en 

mindre grön yta som utgörs av några mindre träd och buskar utmed 

Krabbes väg. I övrigt består de obebyggda ytorna mestadels av 

parkeringsplatser. 

Denna del av staden har på senare tid genomgått en förändring där villor 

har ersatts med flerbostadshus, både genom byggnation på gällande 

detaljplan från 1936 samt framtagande av nya detaljplaner. Sammantaget 

består närområdet i sin helhet av en varierad karaktär vad gäller storlek, 

boendeformer, funktioner och arkitektur. Fastigheten eller bebyggelsen är 

inte identifierat i något kulturmiljöprogram eller liknande. 

Planområdet ligger inte inom riksintresse för kulturmiljö och finns inte 

upptaget i någon av kommunens inventeringar av kulturmiljöer. 

Bebyggelsen utmed Rosenfredsgatan, strax öster om planområdet, upptas i 

kommunens dokument Stadens karaktärer - kulturmiljöer i Varbergs 

stadsområde, godkänt av byggnadsnämnden 30 augusti 2012. Området 

beskrivs som organiskt framväxta gatusträckningar och kvarter från slutet 

av 1800-talet med fristående hus i trädgård. Det finns också byggnader i 

närmiljön som är med i Kulturmiljö Hallands inventering av 

kulturhistoriskt värdefull bebyggelse från 2009. 

I planförslaget inryms ett hotellannex med möjlighet till cirka 20 rum och 

konferenssal. I planförslaget föreslås byggnad placeras med långsida mot 

Krabbes väg för att harmonisera med kringliggande bebyggelse utmed 

Krabbes väg. På tomten tillåts en byggnadskropp i två våningar med en 

indragen tredje och nockhöjden är reglerad till ca 12 meter över nuvarande 

markplan.  
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

Beslutsunderlag 
Plan- och genomförandebeskrivning: Detaljplan för Vallgången 13, 

samrådshandling, 2019-09-26. Varbergs kommun. 

Jämställdhetsbedömning 
Ingen jämställdhetsbedömning anses nödvändig för det här ärendet. 

Övervägande 
Kultur- och fritidsförvaltningen bedömer att föreslagen detaljplan inte 
påverkar förvaltningens verksamheter och att det inte heller från 
kulturhistorisk synvinkel finns något att invända mot planförslaget. 
Förvaltningen överlämnar därför ärendet utan några synpunkter. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Byggnadsnämnden 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

Kfn § 164 Dnr KFN 2019/0158 

Samrådsyttrande över förslag till detaljplan för 
Trönninge 11:6 Trönninge, Varbergs kommun 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

1. tillstyrka förslaget till detaljplan för Trönninge 11:6.

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Planområdet ligger i södra Trönninge cirka fem kilometer norr om Varbergs 

stadskärna. Detaljplanen möjliggör för ökad bostadsbyggnation inom 

fastigheten Trönninge 11:6. På fastigheten Trönninge 11:6 finns idag fyra 

mindre flerbostadshus i radhusform i ett plan med tillhörande uthus. 

Fastigheten 11:2 omfattas av en del av en större trädbevuxet berg: Jonsbjär. 

För att säkerställa att en del av Jonsbjär bevaras som grönområde planläggs 

delar av fastigheten Trönninge 11:2 som allmän platsmark - natur. 

I planförslaget möjliggörs en utbyggnad med fyra nya flerbostadshus och, 

beroende på lägenhetsstorlekar, cirka 40–50 bostäder. 

Det finns inga kända fornlämningar inom planområdet. I närområdet finns 

eventuella fornminnen längre upp i Jonsbjär norr om planområdet. 

Planområdet ligger heller inte inom riksintresse för kulturmiljö och finns 

inte upptaget i någon av kommunens inventeringar av kulturmiljöer. 

Beslutsunderlag 
Plan- och genomförandebeskrivning: Detaljplan för Trönninge 11:6, 

Samrådshandling, 2019-09-26. Varbergs kommun. 

Jämställdhetsbedömning 
Ingen jämställdhetsbedömning anses nödvändig för det här ärendet. 

Övervägande 
Viktigt att en del av berget Jonsbjär bevaras som grönområde i och med att 

det används av både ryttare och cyklister. I övrigt inga synpunkter. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Protokollsutdrag: Byggnadsnämnden 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

Kfn § 165 Dnr KFN 2019/0177 

Life Project 

Beslut 
Kultur och fritidsnämnden beslutar 

1. godkänna avsiktsförklaringen mellan kultur- och fritidsförvaltningen

och Bulgarienturkarnas kulturförening.

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Projektet Life (levebröd-integration-företagande-entreprenörskap) som 

kommer att drivas av Bulgarienturkarnas kulturförening. De kommer att 

söka medel från Arvsfonden. Projektet kommer att coacha 

nyanlända/utlandsfödda kvinnor samt unga med funktionsvariationer i 

restaurangverksamhet med fokus på matlagning och entreprenörskap och 

ge en djupare introduktion om Sverige. Syftet är att inkludera utlandsfödda 

i Sverige att få dem med i socialt sammanhang som är kopplat till deras 

hälsa och målet är att få dem snabbare till egen försörjning” i form av eget 

företagande inom restaurang och mat branschen. Målgruppen som har 

funktionsvariationer ger dem möjlighet till yrkeshöjande kompetenser som 

kan leda till arbete inom branschen. Antingen som egen företagare eller 

anställning.  De får också en möjlighet till social sammanhållning kopplad 

till bättre hälsa. De deltagare som har funktionsvariationer kommer att 

handledas av de övriga deltagarna i projektet.  

Beslutsunderlag 
Avsiktsförklaring, arvfondsansökan, metodbeskrivning. 

Övervägande 
Projektets mål och syfte ligger inom samma område som kultur och 

fritidsnämndens och Varberg kommuns övergripande målområden. 

”Ett samhälle för alla” och ”Livskraftigt näringsliv”. Företagande med syfte 

att skapa möjligheter till försörjning och social sammanhållning kopplat till 

bättre hälsa, samt integration av utlandsfödda via bland annat 

metodbeskrivningen.  

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

Kfn § 166 Dnr KFN 2019/0036 

Begäran om uppskov för konstplan 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

1. ge förvaltningen uppskov kring leverans av ärendet konstplan till maj
2020. 

2. ge förvaltningen i uppdrag att fortsätta arbetet med förankring samt
utveckling av konstplanens innehåll tillsammans med berörda
förvaltningar och bolag.

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 

Beskrivning av ärendet 
Kultur- och fritidsförvaltningen har fått i uppdrag av kultur- och 
fritidsnämnden att ta fram en konstplan för offentlig gestaltning i Varbergs 
kommun. Uppdraget gavs bland annat till en extern konstkonsult, medel 
beslutades tas från resultatreserv. I avtalet formulerades uppdraget att 
konstplanen skulle innefatta flera olika delar, såväl kring konstnärlig 
gestaltning som kring inköpspolicy.  

Beslutsunderlag 
KFN 2019/0036 

Övervägande 
Under perioden har underlag till en konstplan skrivits fram, en del av 
konstkonsulenten, och en del av konstkoordinator som arbetar inom 
förvaltningen. Löpande dialog har skett med avdelningschef. När 
konstplanen presenterats för dialog internt och externt har det varit tydligt 
att den inte än är förankrad hos de olika förvaltningarna och bolagen som 
sitter i konstrådet. 

Det material som finns nu är ett gediget underlag för formulering av en 
överenskommelse inom kommunen kring arbetssätt i den offentliga 
gestaltningen, och det är även ett underlag för olika sätt att arbeta med 
konstplacering, konstsamling, gallring, inköp med mera.  

Bedömningen är att god kommunövergripande förankring skulle öka 

genomförbarheten av en konstplan. Denna bedömning stöds av konstrådet. 

Förslag är därför utökad tid för leverans. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

Kfn § 167 

Delegeringsärenden 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

1. godkänna redovisning av delegeringsärenden och lägga de till
handlingarna.

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
1. Ansökan om jämställdhetsbidrag – Tvååkers Idrottsförening beviljas ett

bidrag på 24 700 kronor för engagemang i flick- och damfotbollen (Dnr

KFN 2019/0176).

2. Ansökan om projektstöd – Simon Vahlne beviljas ett bidrag på 40 000

kronor för filmen ”I Love Varberg”.

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

Kfn § 168 

Rapporter 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

1. Godkänna redovisning av rapporter och lägga den till handlingarna.

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
1. KF § 162/2019 – Delårsrapport 2019, Varbergs kommun (Dnr KS

2019/0105).

2. KF § 165/2019 – Svar på motion om fria arbetsskor/skyddsskor (Dnr

KS 2018/0232).

3. Protokoll samverkan 191024.

4. Protokoll kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott 191107.

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

Kfn § 169 Dnr 

Förvaltningen informerar 

Beslut 
Kultur- och fritidsnämnden beslutar 

1. godkänna informationen och lägga den till handlingarna.

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Förvaltningschef Katarina Sundberg informerar: 

Förvaltningens arbete med budgetprocess samt uppföljning och 
utmaningar och anpassningar inför framtida besparingskrav. 

Målprocessen - i augusti 2019 tog nämnden beslut om nya nämndmål som 

gäller 2020–2023.  

Organisationsöversyn inom kultur- och fritidsförvaltningen. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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Justerandes signatur Utdragsbestyrkande Datum 

Kfn § 170 

Övriga frågor 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
Jenny Bolgert (S) ställer fråga om besparingar inför 2021 – Hur stor 
summa skall kultur- och fritidsförvaltningen bidra med? 
Förvaltningschef Katarina Sundberg bemöter frågan. 

Boris Melvås (KD) ställer fråga om inköp av böcker från bokförlaget 
Khayyem Books, avsedda för gymnasieelever, som i vissa delar är 
antisemitiskt. Har kultur- och fritidsförvaltningen köpt in böcker att detta 
förlag? 
Finns det inköpsrutiner som förhindrar sådan inköp? 

Förvaltningschef Katarina Sundberg tar med sig frågeställningarna och 
återkommer med svar till nämndens sammanträde i december. 

Robin Svensson (S) ställer fråga om tillgängligheteten för skolan på 
Kungsäters bibliotek – Önskemål från skolan att få tillgång till biblioteket 
utanför öppningstider.  
Förvaltningschef Katarina Sundberg bemöter frågan. 

¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯¯ 
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